
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 15. marts 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 323
Branchen påpeger, at rammevilkårene for ellagringsprojekter i dag er uklare og bureau-
kratiske, bl.a. i forhold til kommunale sagsbehandlingstider og -praksis ved f.eks. batteri-
projekter. Mere ellagring vil ellers kunne reducere effektmanglen på kritiske tidspunkter 
i fremtiden. Vil ministeren arbejde for at give markedet et klart signal om, hvor stor 
ellagringskapacitet der er behov for på sigt? Vil ministeren herudover arbejde for at sikre 
mere smidige rammer bl.a. i planloven og bedre vejledning til kommunerne om etablering 
af ellagre, så denne vigtige brik i forhold til forsyningssikkerheden ikke bremses unødigt? 
Og er ministeren enig i, at de regulatoriske baner skal gøres bedre klar for et velfungeren-
de marked, f.eks. ved at bede Energistyrelsen om en grundig analyse af barrierer og 
mulige løsninger?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Steffen W. Frølund (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på steffen.froelund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Horn Langhoff
formand
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